

Image not found or type unknown



The Influence of Nazi Perpetrators in Latin American Dictatorships after 1945

in German:

Der Einfluss nationalsozialistischer TäterInnen in latein-amerikanischen Diktaturen nach 1945

Project

Description

The function in which former Nazi ministers, Gauleiter, Gauamtsleiter, Generalkommissare, SS and SA officers, Wehrmacht and Gestapo officers, camp commanders and camp doctors worked for Latin American regimes in the period from 1945 to 1980 is the focus of the planned research. The aim of the project is to investigate the involvement of Nazi perpetrators in crimes committed by fascist dictatorships as well as the survival of Nazi structures in Cuba (1952–1959), Venezuela (1952–1958), Paraguay (1954–1989), Guatemala (1954–1958), Argentina (1955–1958, 1966–1973, 1976–1983), Brazil (1964–1985), Bolivia (1971–1978), Uruguay (1973–1985), Chile (1973–1990) and Peru (1975–1980) using source material from European and (Latin) American archives. Individual perpetrators and their crimes will be examined, but also networks that can be traced back in part to the legal and illegal survival of Nazi organisations such as the Nazi Party/AO and its sub-organisational units, as well as German and Latin American associations and societies of a Nazi nature.

in German:

In welcher Funktion ehemalige NS-Minister, Gauleiter, Gauamtsleiter, Generalkommissare, SS- und SA-Offiziere, Wehrmachts- und Gestapo-Offiziere, Lagerkommandanten und Lagerärzte für lateinamerikanische Regime im Zeitraum von 1945 bis 1980 tätig waren, steht im Fokus der geplanten Forschung. Ziel des Projekts ist es, die Mitwirkung nationalsozialistischer TäterInnen an Verbrechen faschistischer Diktaturen sowie das Fortleben nationalsozialistischer Strukturen in Kuba (1952–1959), Venezuela (1952–1958), Paraguay (1954–1989), Guatemala (1954–1958), Argentinien (1955–1958, 1966–1973, 1976–1983), Brasilien (1964–1985), Bolivien (1971–1978), Uruguay (1973–1985), Chile (1973–1990) und Peru (1975–1980) anhand von Quellenmaterial aus europäischen und (latein-)amerikanischen Archiven zu rekonstruieren und dadurch sichtbar zu machen. Untersucht werden EinzeltäterInnen und ihre Verbrechen, aber auch Netzwerke, die teilweise auf das legale und illegale Überdauern von nationalsozialistischen Organisationen wie der NSDAP/AO und ihrer Sub-Organisationseinheiten sowie von deutschen und lateinamerikanischen Vereinen und Gesellschaften nationalsozialistischen Charakters zurückzuführen sind.

Applicant

Centre for Inter-American Studies, University of Graz

in German:

Zentrum für Interamerikanische Studien, Universität Graz

Website

<http://interamerikanistik.uni-graz.at>

Location

Austria

Approved

26 Apr 2022

Category

Research

Type

Academic / scientific projects

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or completeness of the information provided.